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Jmenuji se Anabell. Žiju normální život teenagera, až na jednu maličkost. Upřímnost. Často to 

způsobuje u druhých extrémní reakce, které končí hádkou. Výjimkou jsou u mě Vánoce. Všude 

kolem slyším obehrané řeči, že by měla rodina sedět pohromadě, rozbalovat narychlo 

koupené dárky a cpát se cukrovím. Já to však vidím jinak. Každý by měl trávit tento čas tak,  

jak chce, nosit na sobě to, v čem se cítí nejlépe, a přát si jediné – aby byli všichni kolem něj 

zdraví. Jenže kdo to řeší o Vánocích, které se poměřují dárky, které dostanete? 

Jsou Vánoce opravdu jen o dárcích? A co vánoční tradice? Zamysleli jste se někdy  

nad tím, proč lidé věří tomu, že když nebudou přes den jíst maso, že uvidí zlaté prasátko? 

Strejda Google to ale vidí jinak – Vánoce jsou křesťanské i pohanské svátky narození Ježíše 

Krista a oslavou zimního slunovratu. Na to však mnozí z nás zapomněli. 

Nechme ale už těch nesmyslných úvah a pojďme si položit otázku, proč vlastně slavíme 

Vánoce. Pro někoho možná zbytečná otázka, ale každý by na ni měl znát odpověď. Pro mě jsou 

Vánoce dárkem z vesmíru – ano, zní to 

divně, ale pokud jste si ještě nestačili 

všimnout, upřímnost je moje dominantní 

vlastnost. Miluji, když je rodina pospolu, 

kdy si lidé navzájem neubližují, nehádají 

se a sváteční atmosféra je sbližuje. Jenže 

současné Vánoce tomu moc nepřejí – 

shon, nervozita a soutěž o co nejdražší 

dárek. To hlavní kouzlo Vánoc je ale přece v  něčem úplně jiném… a na to byste neměli 

zapomínat! 

 


